
   Skinterkriterium v Říčkách v Orlických horách patří mezi 5 elit-
ních žákovských závodů na světě. Ve východní a střední Evropě je 
vůbec největší žákovskou soutěží. Ve třiačtyřicetileté historii závodů 
našlo cestu do Říček už 37 reprezentačních výběrů z 5 kontinentů. 
V roce 2001 například i národní tým Chile. Na tratích Skiinterkri-
teria soutěžili historicky nejlepší závodníci světového poháru jako 
například Chorvatka Janica Kostelič nebo Rakušan Hannes Trinkl. 
V Říčkách začínali také všichni současní čeští reprezentanti včet-
ně nejlepší sjezdařky Šárky Záhrobské, která si ze Skiinterkriteria 
odvezla dohromady čtyři zlaté a jednu bronzovou medaili. Tradičním 
maskotem závodů je populární „krteček“ od akademického malíře 
Zdeňka Milera.
   Letošní mezinárodní závod žactva ve sjezdovém lyžování se usku-
tečnil ve termínu 24.1. až 26.1.2008 .  Mezinárodních závodů se 
zúčastnilo 166 závodníků z 19 zemí. Závody se uskutečnily na černé 
sjezdové trati, která byla připravena na výbornou. 
   První den byly na pořadu slalomy. V kategorii starších žákyň 
vyhrála Češka Valentina Volopichová, díky  výborně zajetému druhé-
mu kolu. Druhá v pořadí byla Švédka  Lisa Johansson, třetí skončila 
Češka Kateřina Kotrlová. V kategorii starších žáků zlepšil svou jízdu 
ve druhém kole další český reprezentant Adam Kotzman. Na prvního 
Calluma Browna z Austrálie to ale o sekundu a 48 setin nestačilo, 
třetí projel cílem Marek Martincek ze Slovenska.
   V mladších žákyních s velkým náskokem více jak dvě a půl sekun-
dy vedla po prvním kole Češka Dominika Drozdíková. Přes velký 
náskok, ale druhé kolo smolně nedokončila. Její kolegyně v týmu ji 
plně nahradily. Zlatou medaili si odváží Ruska Nadejda Alexeeva, 
stříbro Češka Barbora Prudková a bronz také Češka Ester Ledec-
ká. Kategorie mladších žáků byla nakonec jediná, kde český národní 
výběr na medailové pozice nedosáhl. Zlatou medaili si odváží Bel-

gičan Dreis van den Broecke, stříbro Lotyš Miks Zvejnieks a bronz 
Polák Patryk Zapolsky.
   Druhý den byly na programu obří slalomy. Souboj o prvenství 
v kategorii starších žákyň byl velmi napínavý a rozdaly si to mezi 
sebou odvěké rivalky a týmové kolegyně z české reprezentace Valen-
tina Volopichová a Andrea Zemanová. Volopichová měla na Zemano-
vou po prvním kole náskok více jak půl sekundy. Přestože Zemanová 
zajela ve druhém kole vůbec nejrychlejší čas, v součtu obou kol to 
na Volopichovou nestačilo. Třetí skončila Polka Daniel Maryna Ga-
sienica. V kategorii starších žáků si chuť po nešťastném pádu ve 
slalomu spravil Daniel Richter, který nenechal nikoho na pochybách, 
že je to právě on, komu to v českém žákovském reprezentačním týmu 
jezdí letos nejrychleji. O desetinu sekundy dojel druhý Polák Pawel 
Starzyk, třetí skončil Rus Vladislav Novikov. V kategorii mladších 
žákyň si špatnou náladu z nedokončeného slalomu spravila Domini-
ka Drozdíková, která porazila druhou kolegyni z české výpravy Ester 
Ledeckou a třetí dojela Nadejda Alexeeva z Ruska. V mladších žá-
cích dominoval nakonec absolutní vítěz Skiinterkriteria v kategorii 
chlapců Belgičan Dreis van den Broecke, druhý dojel Slovák Roman 
Murín a třetí Čech Jakub Henig. 
   Absolutními vítězi Skiinterkriteria 2008 se stala Češka Valentina 
Volopichová a Belgičan Dreis van den Broecke. 46.ročník Skiinter-
kriteria v Říčkách v Orlických horách ovládl český reprezentační 
výběr. V hodnocení národů porazil s 245 body druhé Slovensko (124 
bodů) a třetí Polsko (114 bodů).
   „Myslím, že jsme potvrdili naše kvality. Teď je důležité, abychom 
uspěli i v konkurenci alpských zemí, které letos na Skiinterkriteriu chy-
běly,“ komentovala výsledek závodu vedoucí české výpravy Olga Char-
vátová-Křížová.                                                                         MR 
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ROKYTNICE
Kompletní usnesení rady města je uvedeno 

na internetových stránkách města www.rokytnice.cz 
nebo k nahlédnutí na podatelně MěÚ.

Body z jednání rady města dne 07.01.2008 a 23.01.2008 – zkrácený výpis
z Prodej použitých 3 ks monitorů
Rada města schvaluje záměr prodeje 3 ks použitých CRT monitorů  
VGA 14“.
z Termín Anenské pouti v roce 2008
Rada města schvaluje termín Anenské pouti ve dnech 25.- 27.07.2008.
z Nájem části čp. 97 v Rokytnici v O. h. a spolupráce Města Rokyt-
nice v O.h. se sdružením SPLAV
Rada města schvaluje uzavřít smlouvu o nájmu nebytových prostor dle 
předloženého návrhu, kterou Město pronajme  Sdružení SPLAV, o.s., 
nebytové prostory 2. nadzemního podlaží  a 3. nadzemního podlaží 
– podkroví v budově čp.97 na náměstí T.G.Masaryka v k.ú. Rokytnice 
v Orlických horách.
z Bezúplatný převod nepotřebného majetku pro SDH - Minister-
stvo obrany ČR
Rada města schvaluje uzavřít  smlouvu na bezúplatný převod nepotřeb-
ného majetku Ministerstva obrany ČR pro potřeby jednotky Sboru dob-
rovolných hasičů, kterou Město převezme pro potřeby SDH  Rokytnice 
v Orlických horách automobil PV 3S valník s HR.
z Cyklistický závod 
Rada města bere na vědomí možnost uspořádání profesionálního cyk-
listického závodu v Rokytnici v Orlických horách a okolí (Velká cena 
Orlických hor) ve spolupráci s obč.sdružením SKC DT-bicycles Koste-
lec nad Orlicí ve dnech 18.7.2008-19.7.2008.
z Výběrové řízení na vedoucího org. složky Muzeum Pevnost 
Hanička
Rada města schvaluje jmenování nového vedoucího organizační složky 
Muzeum Pevnost Hanička na základě doporučení výběrové komise. 
z Poděkování p. Janě Kánské za práci v Mateřské škole v Rokyt-
nici v O. h.
Rada města vyslovuje poděkování p. Janě Kánské za práci v Mateřské 
škole v Rokytnici v Orlických horách ve funkci ředitelky.

Z PRACOVNÍHO KALENDÁŘE VEDENÍ MĚSTA:

LEDEN 2008
7.1. starosta města jednal se sponzorem o možnosti podpory uspořádání pro-
fesionálního cyklistického závodu v Rokytnici v Orlických horách a okolí 
(Velká cena Orlických hor) v r. 2008
7.1. zasedání Rady města Rokytnice v O.h.
9.1. starosta města jednal se zástupci spol.VODA CZ o přípravě realizace 
projektu „Rekonstrukce ČOV Rokytnice v Orlických horách a dostavba 
kanalizace“, který se bude ucházet o fi nanční podporu z OP Životní prostře-
dí s předpokládanou realizací v letech 2008-09
14.1. - proběhlo jednání starosty města, radního Mgr.Morávka a vedoucí-
ho org.složky města MIKS o způsobu zajištění organizace Anenské pouti 
2008
- v kanceláři starosty proběhlo první kolo jednání konkurzního řízení v sou-
vislosti s vyhlášením KŘ na obsazení funkce ředitele/ředitelky Mateřské 
školy
- zasedal výbor pro uspořádání plesu města
- starosta města se zúčastnil zasedání Rady DSO Region Orlické hory 
v Rychnově nad Kněžnou
15.1. - starosta města jednal se starostou obce Říčky o možnosti zapojení 
obce Říčky do využívání sběrného dvora v Rokytnici v O.h.
- zastupitelstvo města se zúčastnilo na pozvání ředitelky MŠ prohlídky 
zrekonstruovaných prostor kuchyně, výdejny a dalších prostor v MŠ. Této 
možnosti, bohužel využili pouze 4 zastupitelé.
17.1. starosta města jednal se zástupci rozvojové agentury RDA Rychnov 

nad Kněžnou o podání nové žádosti o fi nanční podporu na realizaci projektu 
Sportovně-relaxační centrum v Sídlišti 1.máje 
22.1.v kanceláři starosty proběhlo zasedání výběrové komise na obsazení 
funkce vedoucího Muzea Pevnost Hanička 
23.1. zasedání Rady města Rokytnice v O.h.

V SYSTÉMU TŘÍDĚNÍ ODPADU 

PŘICHÁZÍ NA ŘADU BIOODPAD
  Od 5.února 2008 začne svozová fi rma EKOLA České Libchavy sbírat v inter-
valu 1 x za 14 dnů bioodpad z vašich domácností.

Bioodpad, kterým rozumíme :  

zbytky ovoce a zeleniny (jádřince a pecky, slupky z citrusových a ostatních 
ovocných plodů, listy a nať ze zeleniny)
kuchyňský odpad (čajový odpad, čajové sáčky,kávový odpad včetně fi ltrů a 
ubrousků, skořápky z vajíček a ořechů)
odpad ze zeleně v domácnosti (uvadlé květiny)
zbytky pečiva o obilovin
hobliny, piliny 
bude ukládán do označených hnědých plastových nádob o objemu 120 l.

Živočišné zbytky (maso, kůže, kosti, exkrementy masožravých zvířat a 
další živočišný odpad) do nádob na bioodpad NEPATŘÍ!!!

Cílem třídění bioodpadu je oddělit kompostovatelné složky odpadu. 
Svoz bioodpadu je cíleně nastaven na svozový den úterý a bude probíhat v 
následujících datumech:
5.2. 19.2. 4.3. 18.3. 1.4. 15.4. 29.4. 6.5. 
20.5. 3.6. 17.6. 1.7. 15.7. 29.7. 12.8., 26.8. 
9.9. 23.9. 7.10. 21.10. 4.11.   18.11. 2.12. 16.12. 
30.12. 
  
  Veškeré další potřebné informace získáte na Odboru výstavby a životního 
prostředí MěÚ Rokytnice v Orlických horách, tel.č. 494 379 035.
Město ve spolupráci s Královéhradeckým krajem a svozovou fi rmou EKOLA 
České Libchavy pro vás připravilo možnost „komfortního třídění“ bioodpadu 
pomocí odvětrávacího systému bioMat-Combi a biologicky rozložitelných 
kompostovacích sáčků z kukuřičného škrobu. Nyní už záleží pouze na každém 
z Vás, aby se do systému zapojil a podpořil tak záměr snížit produkci odpadu, 
který končí na skládce bez možnosti dalšího využití.

Zastupitelstvo Města Rokytnice v O.h. 
se uskuteční

 25.2.2008 od 18.00 hod. 
v zasedací místnosti Městského úřadu 

v Rokytnici v O.h.



Statistika na úvod
  V ČR je stále větší důraz kladen na zvyšování podílu odpadů, které 
neskončí bez užitku na skládce nebo ve spalovně. Na tento problém 
jsou zaměřena nejen média, kde jsme opakovaně nabádáni k třídění 
odpadů, ale tlak na města a obce je veden především v legislativ-
ní rovině, kdy se postupně zpřísňují předpisy upravující likvidaci 
odpadů. Velmi účinným ekonomickým nástrojem je pak skokové 
zvyšování poplatků za ukládání odpadů, které nejsou způsobeny 
zvyšováním oprávněných nákladů provozovatelů skládek, ale použí-
vají se jako „donucovací prostředek“ k tomu, aby se obce, jako 
původci odpadu od svých občanů zamyslely nad kvalitou a dostateč-
ností separace dále recyklovatelných složek odpadů. Tyto zvýšené 
náklady končí v rozpočtech měst a obcí, na jejíchž katastrech se 
skládky nacházejí jako „bolestné“ za současnou i budoucí ekologic-
kou zátěž. Pro nás z tohoto stavu vyplývá jednoduchá filozofie, čím 
méně toho na skládce skončí, tím méně budeme za likvidaci odpadu 
platit. V našem městě se důraznější třídění odpadu praktikuje již 
déle než 5 let. V současné době například vyprodukuje každý z nás 
za rok 198 kg odpadu. Kovy a sklo nejsou v této statistice započteny. 
Každý z nás z tohoto množství vytřídí 3,3 kg papíru (1,7%) a 5,7 
kg plastu (2,9%). Bohužel 95,4% odpadu končí bez dalšího užitku 
na skládce. V měřítku Královéhradeckého kraje tak patříme k těm 
průměrným až podprůměrným. Ale díky všem, kterým není celá věc 
lhostejná, alespoň za tyto výsledky. 
  Město inkasuje od každého občana (mimo slev) 492 Kč ročně. 
Tato částka je prakticky strop státem regulovaného místního poplat-
ku (500 Kč), který lze do městské pokladny získat. Na druhé straně 
jsou skutečné náklady, které nyní dosahují částky cca 690 Kč na 
obyvatele a rok. Rozdíl město přirozeně dotuje ze svého rozpočtu. 
Za tuto vysokou roční částku se hradí náklady spojené se svozem 
popelnic, uložením na skládce, dále se zde promítá provoz sběrné-
ho dvora a sběr i svoz recyklovatelného odpadu na třídírnu. Příjmy 
plynou mimo místních poplatků od občanů také od spol. EKO-KOM, 
která městu vyplácí odměnu za vytříděné množství recyklovatelných 
složek odpadu (papír, plast, sklo, kovy). Tato odměna se pohybuje 
v částce okolo 100 tisíc korun ročně. 

Bez intenzivního třídění se v budoucnu 

neobejdeme

  Myslím, že statistika jasně vypovídá o tom, že na tom s tříděním 
nejsme příliš dobře. Zastupitelstvo města  proto na svém zasedání 
v prosinci přijalo záměr nové koncepce v této oblasti, která by měla 
vytvořit podmínky pro výrazný nárůst třídění odpadu a snižování 
celkových nákladů na jeho likvidaci. 
  Tento projekt počítá s tím, že mimo sběru recyklovatelného odpadu 
v místech k tomu určených (sběrná místa ve městě a přilehlých čás-
tech), zavede navíc sběr plastu a papíru systémem „dům od domu“, 
který umožní domácnostem připravit odpad k odvozu v určený den 
přímo před svůj dům. Tyto změny by měly být odstartovány v jar-
ních měsících tohoto roku, jakmile bude celý systém technicky 
připraven. Od února letošního roku se zavádí nově sběr bioodpadu 
z domácností. Tento projekt, který získal významnou finanční pod-
poru od Královéhradeckého kraje, počítá s ukládáním bioodpadu do 
zvláštních plastových nádob, které získají domácnosti výpůjčkou od 
města.
  Aby byl celý  program  pro  občany  motivační,  počítá    projekt 
se zavedením číselných-čárových kódů na samolepkách pro každou 
domácnost (složení kódu neumožňuje záměnu s jinou domácností), 
které budete vylepovat při svozu plastů nebo papíru na pytel s kon-
krétním recyklovatelným odpadem. Svozové vozidlo bude vybaveno 
čtečkou čárových kódů, které se budou dle čísel domácností uklá-
dat v počítačové databázi svozové firmy, která je následně předá na 
městský úřad. Za každý takto zaevidovaný pytel vytříděného odpadu 
vám budou připisovány v evidenci MěÚ body. Každý bod bude oce-

Jak dále v třídění odpadů Jak dále v třídění odpadů 

v Rokytniciv Rokytnici

něn konkrétní finanční částkou, která se odečte od vašeho ročního 
poplatku za odpad. Záleží tedy jen na vás o kolik ušetříte důsledněj-
ším tříděním odpadu. I nadále se počítá se sběrem recyklovatelných 
odpadů také do nádob na veřejných místech, ale ty budou přiro-
zeně anonymní bez možnosti přiznat slevu. Tyto slevy začnou od 
1.1.2009 čerpat ty domácnosti, které se do systému zapojí v průběhu 
r. 2008, kdy si budou tvořit tzv.“vlastní historii třídění“.
Předpokládá se, že od r. 2009 se až na výjimky zruší veškeré stávají-
cí druhy slev (ekologické topení, početné domácnosti, držitelé prů-
kazu ZTP apod.) a budou nově zavedeny motivační slevy zaměřené 
na třídění odpadu. O rozsahu stávajících slev, které budou zrušeny, 
nebylo zastupitelstvem města doposud rozhodnuto. Pokud se celý 
systém zdárně rozběhne, je předpoklad, že četnost svozu komunál-
ního odpadu, který má skončit na skládce se od r.2009 sníží z týden-
ního svozu (52x ročně) na dvoutýdenní (26x ročně). Domácnosti, 
které město doposud přímo neoslovilo s nabídkou na sběr bioodpa-
du, se mohou o tuto službu přihlásit na Odboru životního prostředí 
Městského úřadu, kde získají veškeré vybavení a informace k tomu-
to sběru. 
  Ministerstvo životního prostředí připravuje novelu zákona o míst-
ních poplatcích, kde se má regulovaný místní poplatek zvyšovat ze 
stávajících 500 Kč na občana až na 900 Kč. Zcela přirozeně většina 
měst a obcí této možnosti využije a místní poplatek za sběr zvýší, 
aby se tak přiblížila k reálným nákladům této služby. A to je jistě o 
důvod víc, proč nabízené slevy využít.  
  Pevně věřím tomu, že rozšířený sběr dále recyklovatelných odpadů 
přiměje nemalé množství občanů ke zvýšení zájmu o třídění odpadu, 
protože kdo bude myslet ekologicky rozhodně ušetří, a to nejen pří-
rodu, ale také svoje finance.              Petr Hudousek, starosta města

* INFORMACE Z OBCÍ ** INFORMACE Z OBCÍ *

ŘÍČKY
  Od 1. února letošního roku jsou v obci Říčky umístěny nové kontej-
nery sloužící k ukládání bioodpadu. Na jejich pořízení obec získala 
příspěvek od Královehradeckého kraje.

Kontejnery hnědé barvy jsou určeny k ukládání bioodpadu, tedy zbytků, 
natí a listů od ovoce a zeleniny, pečiva a obilovin, kuchyňského odpadu, 
travní hmoty, plevele, listí, jemných a drcených větví, hoblin a pilin. Do 
kontejnerů nepatří zbytky masa, kůže a kosti. Obec nabádá obyvatele, 
rekreanty a provozovatele rekreačních zařízení,aby třídili odpad a ukládali 
jej do určených kontejnerů.                                                                     ZS 



TAKOVÉ MALÉ TAKOVÉ MALÉ 

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ II.VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ II.

  Nerad dělám z výběrového řízení  popsaného v minulém vydání 
Horského kurýru seriálovou záležitost, ale po vyjádření pana sta-
rosty jsem nucen některá fakta doplnit. Mé výhrady k výběrovému 
řízení nezazněly až poté, co výběrové řízení proběhlo, ale hlavně 
před ním, neboť jméno úspěšného uchazeče bylo skloňováno mezi 
některými zastupiteli ještě před vyhlášením výběrového řízení. Vše, 
co bylo v mém předchozím příspěvku uvedeno, jsou informace, 
které jsem získal od zastupitelů města, kteří se výběrového řízení 
účastnili nebo o něm měli své poznatky, které se nakonec potvrdily. 
Neměl jsem jakýkoliv osobní zájem na tom, aby byl vybrán ten či 
onen uchazeč. Chtěl jsem hlavně poukázat na to, že dělat výběrové 
řízení není totéž jako zadat opravu chodníku.
Kdo skutečně mohl mít na něčem zájem, lze myslím posoudit 
z následujícího shrnutí:
    Jméno paní Lucie Seidlové je známo v souvislosti s výběro-
vým řízením na odbor výstavby a životního prostředí ještě před 
tím, než bylo toto výběrové řízení vyhlášeno. Poté, co je výběrové 
řízení vyhlášeno, se do něho kromě dalších  přihlašuje i paní Lucie 
Seidlová. Komise následně vybírá nejvhodnějšího uchazeče pouze 
z listinných materiálů zaslaných uchazeči, ač to žádná komise před 
tím neudělala. Posledně jmenovaná je pak vybrána jako nejvhod-
nější kandidát na obsazované místo a úplně náhodou je součet je-
jích úvazků  roven jedné.
    V tuto chvíli by asi  bylo příznačné „zažertovat a prezentovat 
nějaké ničím nepodložené dedukce“ jako tomu bylo v příspěvku 
pana starosty, ale k něčemu podobně lacinému se nebudu snižo-
vat.. 
     A pokud se pan starosta zamýšlí nad pocity vybraného uchazeče, 
neměl by zapomínat na to, jak se asi cítí všichni ostatní uchazeči, 
neboť komisi, které předsedal, tito lidé vůbec nestáli za to, aby 
jejich kvality posoudila na základě osobní zkušenosti. Proč se tím 
ale zabývat že.. Důležité je, že předem připravený scénář nedostál 
žádných změn.
   Nemám potřebu něco permanentně komentovat, ale pokud se 
objeví něco zase tak křišťálově čistého, jako bylo toto výběrové 
řízení, určitě si čas na nějaký příspěvek najdu. Takhle propracova-
ná personalistika mě totiž skutečně zajímá. Neodmítám zbytečně 
jakoukoliv diskusi a osobní setkání s vedením města, dokážu ale  
rozeznat, co je a co není ztráta času.                      

 Michal Hirka, člen zastupitelstva města

REGIONTOUR 2008

17.ročník mezinárodního veletrhu turistických 
možností v regionech

  Ve dnech 10.-13.ledna se na brněnském výstavišti, v největším 
pavilonu V, uskutečnila tato významná akce v oblasti cestovního 
ruchu. Veletrhu se zúčastnilo  1455 vystavovatelů z 32 zemí , pre-
zentovalo se 80 turistických destinací na výstavní ploše 10 790 m2. 
  Naši turistickou oblast Orlické hory a Podorlicko, umístěnou 
v expozici Královéhradeckého kraje, představili návštěvníkům (z 
řad odborníků i veřejnosti) zástupci  Mikroregionu Rychnovsko, 
DSO Orlice a DSO Podorlicko, měst Rychnov nad Kněžnou, Dobruš-
ka, Kostelec nad Orlicí a Opočno. Připravena byla rozsáhlá kolekce 
propagačních materiálů z celé oblasti Orlických hor i Podorlicka a 
po dobu čtyř dnů byly poskytnuty informace týkající se turistických 
zajímavostí, významných akcí i služeb v oblasti cestovního ruchu.
  Součástí veletrhu byla i diskusní setkání a společné mítinky věno-
vané rozvoji cestovního ruchu, porady zástupců destinací, setkání 
s významnými hosty.
  Pracovní maratón to byl především pro ty, kteří ochotně, trpělivě a 
především s vědomím poskytnout zasvěcené informace o turistické 
oblasti, po celé čtyři dny odpovídali na dotazy návštěvníků a hlavně 
doporučovali právě ta „svá“ místa. Největší zájem byl o cyklotra-
sy, zimní pobyty na horách a již tradičně o turistické zajímavosti 
a památky. Na našem pultu Orlických hor významné místo zaujaly 
Turistické noviny Rampušákovy listy, přinášející rozsáhlé informa-
ce nejen pro milovníky zimních sportů, ale i novinka – list Bílou 
stopou, který především obsahoval podrobnou tabulku lyžařských 
areálů a sjezdovek Orlických hor (autor Bc.M.Rücker, vedoucí TIC 
Rokytnice v Orl. horách). Nechyběly ani nové materiály pevnosti 
Hanička, města Rokytnice v Orl.horách, Říček, kulturní kalendář 
akcí v Deštném v Orl.horách, nabídky ubytovacích zařízení a dal-
ší zajímavé propagační materiály. Již tradičně se veletrhu zúčast-
nil zástupce pevnosti Hanička. Tentokrát to však nebyl dlouhole-
tý správce pevnosti Luděk Vávra ( nastoupil v termínu veletrhu 
na lázeňskou léčbu do Bohdanče), který po mnoho let absolvoval 
s úspěchem veletrhy cestovního ruchu nejen v Brně, ale město 
Rokytnice v Orlických horách vyslalo neméně zdatného zástupce 
Petra Barvíře. I když byl na veletrhu poprvé, patří mu poděkování za 
vzornou prezentaci nejen pevnosti Hanička, kde pracuje, ale i celé 
oblasti Orlických hor. Jako nováček v týmu odborníků, prezentují-
cích právě naši oblast, obstál na výbornou.
     Na veletrhu jako novinka byly představeny i publikace Brá-
ny Orlických hor a Cesty za poznáním, které vydal Mikroregion 
Rychnovsko. Tradičně velký zájem byl o pohlednice a kalendáříky, 
„lahůdky“ pro sběratele. Díky Uniprintu, s.r.o. Rychnov nad Kněž-
nou ve vybrané kolekci propagačních materiálů nechyběl ani tolik 
žádaný stolní kalendář města Rychnov nad Kněžnou, které letos sla-
ví 750 let od první zmínky o existenci Rychnova.
Lze si jen přát, aby nastartovaná turistická sezóna právě na Region-

touru  přivedla návštěvníky  do naší oblasti. Věříme, že budou při 
pobytu v Orlických horách a Podorlicku spokojeni.
Záleží však na kvalitě poskytovaných služeb, nabídce, ale i na tom, 
jaké podmínky pro jejich pobyt vytvoří obyvatelé naší oblasti.

M.Nováková, zástupce TO – část Orlické hory

V únorovém vydání Horského kurýra uveřejňujeme další článek k 
výběrovému řízení města na zaměstnance odboru výstavby a život-
ního prostředí. Redakční rada i v tomto případě postupovala dle 
Směrnice č.1/2005 pro vydávání měsíčníku Horský kurýr odst. II. 
bodu 5 a dala možnost vyjádřit se k tomuto tématu i druhé straně. 
Oslovili jsme starostu města pana Petra Hudouska. Ten se již nebu-
de vyjadřovat prostřednictvím měsíčníku k uvedenému článku, 
protože vše podstatné uvedl v lednovém čísle. 
   Redakční rada Horského kurýra vyjadřuje názor, že vzájemné 
problémy zastupitelů a vedení města by bylo vhodnější projedná-
vat a řešit na řádném zasedání Zastupitelstva města a ne prostřed-
nictvím měsíčníku Horský kurýr. U článků podobného charakteru 
bude v budoucnu redakční rada postupovat podle výše uvedeného 
stanoviska.

Děkujeme za pochopení.
Šéfredaktor Horského kurýra Miroslav Rücker



USKUTEČNĚNÉ KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ 

AKCE POŘÁDANÉ MĚSTEM ROKYTNICE, A 

MĚSTSKÝM INFORMAČNÍM A KULTURNÍM 

STŘEDISKEM V ROCE 2007

� Znak Powiatu Klodzko
� Znak Dolnoslezského voj-
vodství

  Vstupem Česka a Polska do tzv. Schengenského prostoru bez vnitřních hranic se 
nám otevírá možnost ještě většího svobodného cestování téměř do všech zemí EU. 
Obyvatelé Rokytnice a okolí sdílejí státní hranici s Polskou republikou a díky ote-
vření hraničního mostu přes Divokou Orlici (polsky Dzika Orlica) v Bartošovicích 
pro motorová vozidla, získávají možnost blíže poznat naše severní sousedy, o kte-
rých toho, ruku na srdce, asi moc nevíme. Redakce Horského kurýra ve spolupráci 
s městem Rokytnice v O.h.se proto rozhodla postupně pro vás připravit seriál člán-
ků „Poznejme naše sousedy“, který si klade za cíl, co nejvíce vám přiblížit místa, 
zvyky a způsob života polských lidí, bydlících od našich domovů, jak se říká, co by 
kamenem dohodil … Snad vás tyto články budou postupně inspirovat k  poznaní 
svých „eurosousedů“ přímo tím, že se do těchto míst vypravíte autem na kole nebo 
pěšky a postupně se vám třeba poHdaří navázat i nějaká nová mezinárodní přátel-
ství. Současně bude tento seriál postupně uveřejňován na internetových stránkách 
města www.rokytnice.cz – Info-servis – Ziemia Kłodzka (PL).

Samosprávné zřízení na území Polska

  Informaci o tom, že i Polsko má svého prezidenta a vládu není třeba vysvětlo-
vat, zajímavější jsou ale samosprávná zřízení v jednotlivých krajích, která se od 
těch českých trochu liší. Polsko má celkem 16 samosprávných krajů (v Česku jich 
máme 14), které se jmenují vojvodství (polsky województwa). V čele vojvodství 
stojí tzv. maršálek vojvodství (polsky Marszałek województwa), jehož lze kompe-
tencemi srovnat s naším hejtmanem kraje. Funkci krajského úřadu, který zabez-
pečuje působnost státní správy na území Dolnoslezského vojvodství zajišťuje tzv. 
vojvodský úřad (polsky Urząd Wojewódzki). Pro jasnější pochopení lze uvést, že 
v Polsku je oddělené krajské zřízení, kdy samosprávný kraj představuje vojvod-
ství v čele s maršálkem a přenesenou působnost státu na úrovni kraje představuje 
vojvodský úřad v čele s vojvodou. V Česku jsou tyto kompetence sloučeny pod 
jednu instituci, kterou je krajský úřad zajišťující samostatnou působnost kraje i 
přenesenou působnost státu. Oblast Rokytnicka sousedí s polským územím, které 
patří pod Dolnoslezské vojvodství (polsky Województwo dolnośląskie). Sídelním 
městem Dolnoslezského vojvodství je starobylé město Wrocław (česky Vrati-
slav), které je od Rokytnice vzdáleno přibližně 120 km. Nižším článkem polské 
samosprávy jsou tzv. povjaty (polsky powiat). V Česku lze tyto instituce srovnat 
s územní působností bývalých okresních úřadů. Tyto povjaty představují smíšený 
model samostatné a přenesené správy nad vymezeným územím a jejich funkce je 
zabezpečována prostřednictvím úřadu starosty povjatu (polsky Starostwo Powi-
atowe). Naše oblast sousedí s Powiatem Kłodzko (okresem Kladsko). V Polsku 
je často pro toto území používán termín Ziemia Kłodzka (Kladská země), který 
částečně zdůrazňuje historickou autonomii tohoto území, především v dobách, kdy 
oblast Kladska patřila českému království a měla určité autonomní právo podobně 
jako např.oblast okolo města Cheb. Na území Powiatu Kłodzko leží celkem 14 
gmin, což jsou nejmenší samosprávné jednotky v Polsku, ve kterých  žije 167 618 
obyvatel. Výraz gmina (z německého Gemeinde-obec) představuje samosprávné 
území, které lze rozdělit do třech kategorií. Jsou to městské gminy (Gmina miejs-
ka) , městsko-vesnické gminy (Gmina miejsko-wiejska) a vesnické gminy (Gmina 
wiejska). Městské gminy jsou tvořeny pouze jedním městem, které tato gmina 
spravuje (např.město Kladsko). Vesnicko-městské gminy jsou společenstva obcí 
v jehož středu je některé z větších měst (např.gmina Kladská Bystřice, kteru tvoří 
město Kladská Bystřice - Bystrzyca Kłodzka a 38 okolních vsí a osad). Vesnické 
gminy tvoří společenstvo malých obcí bez přítomnosti většího města (např. vesnic-
ká gmina Kladsko, kterou tvoří 35 vesnic okolo města Kladska). Pokud bychom 
chtěli hledat měřítko mezi polskou gminou a českou obcí, nelze takové srovnání 

POZNEJME NAŠE SOUSEDY

učinit, protože v Česku má většina obcí svoji vlastní právní subjektivitu (má své-
ho starostu a zastupitelstvo), kdežto jednotlivé vesnice v Polsku tuto suverenitu 
nemají a jsou sloučeny do společenstev obcí – gmin. Polské gminy, které sousedí 
s oblastí Rokytnicka (území obcí Rokytnice, Bartošovice, Orlické Záhoří, Pěčín, 
Říčky a Slatina n.Z.) jsou celkem tři : Gmina Międzylesie (úsek státní hranice od 
Zemské brány po osadu Vrchní Orlice u Bartošovic), Gmina Bystrzyca Kłodzka 
(úsek státní hranice od osady Vrchní Orlice po osadu Bedřichova u Orl.Záhoří) a 
malou částí i Gmina Duszniki Zdrój v úseku státní hranice od Bedřichovky až za 
Masarykovu chatu na Šerlichu. O jednotlivých sousedících gminách si řekneme 
zase něco příště.                                                                                    Petr Hudousek

3.3.2007
� Dětský maškarní karneval - restaurace Klub v Rokytnici v O.h.

24.3.2007 
� Beseda s živou muzikou na téma Americká lidová hudba a je-
jí kořeny -  hotel Eduard

3.4.2007
� Barvení velikonočních kraslic v turistickém informačním centru

14.4.2007
� Mezinárodní den památek a historických sídel – památky v Rokyt-
nici v O.h.

17.5.2007
� Posezení pro seniory s živou hudbou – vinárna restaurace Klub

19.5.2007
� Mezinárodní den muzeí – pevnost Hanička

31.5.2007
� Divadelní představení Světáci – aula ZŠ Rokytnice

30.6.2007 – 2.7.2007
� Setkání Rokytnic – sportovní, společenská a kulturní akce

5.7.2007
� Koncert vážné hudby v kostele v Nebeské Rybné

27.7. – 29.7.2007
� Tradiční Anenská pouť
Historické tržiště, stánkový prodej, pouťové atrakce,  jízda parního 
vlaku, výstava modelářů

7.9.2007
� Posezení pro seniory s živou hudbou – vinárna restaurace Klub

22.9.2007 
� Koncert Felixe Slováčka a Martina Strejce v kostele Všech sva-
tých na náměstí v Rokytnici v O.h.

28.9.2007
� Koncert dětského pěveckého sboru CARMINA v zámeckém kos-
tele

3.11.2007
� Divadelní představení Dobrý večer pane Klein – aula ZŠ Rokyt-
nice v O.h.

8.11.2007
� Beseda o putování po Podkarpatské Rusi – vinárna restaurace 
Klub

16.11.2007
� Koncert skupiny Žalman a spol. - sál Klub

3.12.2007
� Zdobení perníčků – turistické informační centrum

5.12.2007
� Mikulášské zápolení – základní škola, náměstí

7.12.2007
� Posezení pro seniory s živou hudbou – vinárna restaurace Klub

Poděkování patří všem, kteří se jakoukoli formou podíleli 
na konání uvedených akcích.                                                 MR



Knihovna v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY LEDEN 2008

Pro studenty středních škol :
Ekonomika a podnikání I., II. - 

Falta, Miroslav, Ing.
Příklady z účetnictví a řešení 

– Munzar Vladimír
Mluvnice češtiny – Novotný Jiří 
Fyzika pro SŠ – Lepil Oldřich

Matematika příprava na VŠ 
– Petáková Jindra 

Přehled matematiky pro SŠ

Naučná literatůra:
Trénink paměti – obor psycholo-

gie – Lairová S. 
Tvůrčí představivost – Shakti G. 
Kurz odblokování čaker – cvičení 

k uvolnění blokád
Codex gigas – Ďáblova kniha 

Ostatní beletrie:
Kamásutra  - Sonntag Linda

Mějte se hezky čili sluníčkově 
– Volf Honzda 

Murphyho zákony  - Wagner Karl
Bez cholesterolu – Pospíšilová 

Edita 
 Cizojazyčná literatura:

Was ich dir wünsche – Bräunlich 
Hannes 

Pro děti a mládež :
Jůla a Hmýza – J. Fisherová 
Špalíček veršů a pohádek – 

F. Hrubín 
O čarodějnici,která zaspala století 

– I.Vávrová 
Rytíři – W. Tarnovský

NOVĚ PŘEDPLATNÉ 
ČASOPISU W.I.T.CH 
Pro každého nového čtenáře 

W.I.T.CH. dárek a jiné drobnosti 
v podobě náramků, náušnic, ko-

smetiky.

Městské informační a kulturní středisko:

v nových prostorách městské knihovny v 1. patře 
domě služeb, náměstí T.G.M. v Rokytnici v O.h. 

je veřejnosti 
zpřístupněna od 11.12.2007do 28.2.2008: 

Výstava „Okénko do 
historie aneb 

rokytnická všehochuť“. 
Otevírací doba výstavy: úterý a čtvrtek od 13 do 18 hodin
  sobota a neděle od 15 do 17 hodin
                         
Ceník vstupného :   základní vstupné 10,-Kč
                                 snížené vstupné 5,-Kč 

(důchodci nad 62 let, děti a mládež do 18 let a studenti do 26 let)
zdarma mají na výstavu přístup děti do 6 let věku,  držitelé průkazu                           

TP, ZTP a ZTP-P včetně jejich doprovodu

Město Rokytnice v Orlických horách
pořádá

22.2.2008 od 20.00 hodin

I. reprezentační ples 
Města Rokytnice v O.h.
z hraje skupina Lucky Band
z předtančení dětí z mateřské  školy 
z předtančení Horské myši
z vystoupení skotského dudáka
z bohatá tombola
z předprodej vstupenek od 1. 2. 2008 TIC Rokytnice v O.h.

Finanční prostředky získané v tombole budou věnovány 
v Mateřské škole v Rokytnici v O.h.na vybavební herními prvky.

Generálním partnerem plesu města je GUSEPPE a.s. 
Rokytnice v O.h.

FOND  ROZVOJE   BYDLENÍ
  Termín podávání písemných žádostí o půjčku z FRB a zařazení 
do výběrového řízení je pro rok 2008 do 29. února 2008.
Výsledky výběrového řízení budou zveřejněny nejpozději do 
31.05.2008. 
 Úplné znění Obecně závazné vyhlášky Města Rokytnice v Orlic-
kých horách č.j. 2/1996 ze dne 15.4.1996, o tvorbě a použití úče-
lových prostředků Fondu rozvoje bydlení  naleznete na webových 
stránkách města.
 Tiskopisy žádosti a bližší informace získáte na Finančním odbo-
ru Městského úřadu Rokytnice v Orlických horách u pí. Stanisla-
vy Rozínkové (tel.č. 494 379 022), která bude rovněž evidovat 
podané žádosti.

Tradiční Tradiční 
Anenská pouťAnenská pouť

se koná

v Rokytnici 
v Orlických horách

25. - 27. 7. 200825. - 27. 7. 2008



  Tradiční Tříkrálová sbírka pořádaná Českou katolickou chari-
tou proběhla ve dnech 4. až 7. ledna 2008. Sbírku v našem území 
organizačně zajišťuje Farní charita v Neratově.

Výsledek Tříkrálové sbírky 2008 :
 

  
  

Sbírka na území obce Pěčín probíhala pod patronací Farní cha-
rity Rychnov nad Kněžnou.
   Výtěžek z letošní Tříkrálové sbírky je určen ze 65 % pro pořá-
dající Farní charitu nebo Oblastní charitu. 15% z výtěžku obdrží 
Diecézní charita v Hradci Králové, 10% odchází na humanitár-
ní účely, 5% je určeno pro krytí nákladů sekretariátu sbírky a 
5% se použije na krytí režie sbírky.
V naší oblasti bude sbírka využita na projekt Oblastní charity 
v Ústí nad Orlicí, kde budou z těchto prostředků provozovány 
Regionální půjčovny kompenzačních pomůcek v Ústí nad Orlicí 
a Letohradu. Jedná se o výpůjčku pomůcek potřebných pro péči 
o klienty. 
V této půjčovně lze například vypůjčit : mechanická a elektrická 
nemocniční lůžka, mechanické invalidní vozíky, toaletní vozíky 
a toaletní židle, antidekubitní matrace, biolampy, chodítka, fran-

  Rokytnice v Orl.horách 12.808,50 Kč (3 pokladničky)

  Bartošovice v Orl.horách 4.514,50 Kč (1 poladnička)

  Neratov 10.949,50 Kč (2 pokladničky)

  Orlické Záhoří 4.647,50 Kč (1 pokladnička)

  Celkem 32.920,- Kč

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2008

� Tři králové navštívili také zasněženou chalupu na Plachtě 

couzské hole, motopedy a další. 
Bližší informace můžete získat také na webové adrese www.
uo.caritas.cz . 
 
Děkujeme všem, kteří podpořili letošní sbírku a přejeme vám 
mnoho zdraví v novém roce.                         
                                    Za organizátora sbírky Eva Hudousková



RECITÁL SLÁVKA KLECANDRA

  MIKS Rokytnice uspořádalo 25. ledna 2008 od 19.00 hod. v aule Základ-
ní školy v Rokytnici v O.h. RECITÁL SLÁVKA KLECANDRA.
I když návštěvnost byla nevelká, ti, kteří se přišli zaposlouchat do tónů 
hudby doprovázené mluveným slovem, určitě nelitovali.
  Občerstvení zajišťovali, jako již tradičně, zaměstnanci školní jídelny.
Děkujeme za příjemný kulturní zážitek.

VESELÁ ZVÍŘATKA Z KOŘENÁČKŮVESELÁ ZVÍŘATKA Z KOŘENÁČKŮ

  V sobotu 26.1.08 se sešly děti 
na výtvarné dílničce s názvem 
„Veselá zvířátka z kořenáč-
ků“.
  A opravdu z obyčejných 
malých kořenáčků se pomocí 
barviček, barevných čtvrtek 
a hlavně šikovných dětských 
rukou zrodili tygříci, papoušci, 

krokodýli, tučňáci a další roz-
tomilá zvířátka. Jejich tvůrci 
byli nadšení a těšili se, až se 
pochlubí doma rodičům.
  Výtvarné dílny pořádá jednou 
měsíčně Déčko RK, pracoviš-
tě Rokytnice v prostorách ZŠ 
/paličkování/.

D. Fitzková

MYSLIVECKÝ PLES V ROKYTNICI

  V pátek 11.1.2008 se v sále kulturního domu Klub konal tradiční mysli-
vecký ples. Celý večer odstartovaly zvuky fanfár v podání trubačů na lesní 
roh. Poté všechny přítomné krátce přivítal hospodář  „MS Orlické hory“  
ing. Josef Jehlička. O předtančení se postarala taneční skupina Horské 
myši. Nejprve předvedla vystoupení nazvané „PERSKÝ TRH“. Chvíli 
poté následovaly „PERSKÉ TANCE“. K tanci a poslechu hrála skupina 
DYNAMIC.
  Nesmíme zapomenout ani na zvěřinové speciality,které nasytily všechny 
hladové žaludky.                                                                                   JKO



NEBESKÁ RYBNÁ JE MÝM DRUHÝM DOMOVEMNEBESKÁ RYBNÁ JE MÝM DRUHÝM DOMOVEM
K rozhovoru jsem pozval předsedu představenstva fi rmy Orlicko a.s., místosta-
rostu města Rokytnice v O.h.  a předsedu fotbalového oddílu 1.FC pana Petra 
Mareše.  
Petr Mareš se narodil 27. září 1970. Základní školu navštěvoval v Rokytnici 
v O.h.. Potom nastoupil na Technickou zemědělskou školu v Litomyšli. Násle-
dovala Základní vojenská služba v Bratislavě. Po ukončení vojny v roce 1990 
nastoupil na Státní statek Nebeská  Rybná na pozici mechanizátora. Od roku 
1993 vykonává jednatele Orlicko spol.s.r.o. 
z Jaký byl vlastně vývoj statku v Nebeské Rybné?
V roce 1993 se rušily Státní statky a zaměstnanci statku v Nebeské Rybné spo-
lečně založili s.r.o., ve kterém jsem se stal jednatelem. Společnost s ručením 
omezeným byla zapsána od 1.6.1993 jako  ORLICKO spol. s.r.o.Naše spo-
lečnost koupila areál bývalého statku ve veřejné soutěži za cca.13 mil.Kč.Tuto 
kupní cenu budeme splácet ještě 15 let. V té době hlavní produkcí společnosti 
byl chov krav pro mléčnou výrobu a měli jsme cca 25 zaměstnanců. Všechno 
procházelo vývojem a tak jsme v roce 2000 přestali s mlékem, protože za těch 
7 let tohoto podnikání jsme vystřídali asi šest mlékáren a z tohoto období nám 
zůstalo u mlékáren asi 3 mil.Kč, které nám nezaplatily.
Museli jsme samozřejmě udělat závažné rozhodnutí a s mlékem jsme skončili. 
Od roku 2000 jsme začali s chovem krav bez tržní produkce mléka. 
V loňském roce proběhla nákladná rekonstrukce objektu kravína K-240 včetně 
nové střechy a vnitřní technologie v částce cca.5 mil.Kč.Tento objekt splňuje 
tvrdé normy na welfare skotu. V současné době je naše ustájovací kapacita 300 
ks.Také jsme začali s chovem ovcí a okrajově s chovem koní. Chováme zásta-
vová zvířata, která prodáváme. Dnes hospodaříme na 820 hektarech. Všechny 
pozemky jsou v CHKO Orlické hory a tak se jedná o trvalé travní porosty, 
které sklízíme na seno. Celý náš chov je ekologický.Prodej zástavového skotu 
je s ohledem na lepší ekonomiku realizován do zahraničí. Dnes má naše spo-
lečnost 12 zaměstnanců. 
z Zemědělská aktivita je vaší jedinou nebo máte další aktivity?
Další naší aktivitou od roku 2000 je cestovní ruch, především agroturistika. 
Prvním opraveným objektem byla chata Salaš na Zdobnici, kterou jsme pře-
dělali a začali využívat k ubytování a obsazovali jsme ubytování přes cestovní 
kanceláře. V roce 2002 jsme zrekonstruovali chalupu č.p. 4 a udělali jsme tam 
byt 3 + 1 k turistickému ubytování na velmi solidní úrovni. V současné době 
veškerou rezervaci ubytování zajišťujeme sami propagací a také se nám velice 
osvědčila prezentace na internetových stránkách.
z Jak se cestovní ruch v současné době rozvíjí v Nebeské Rybné?
Další objekt v Nebeské Rybné, který byl ve špatné technickém stavu byla 
bývalá škola vedle kostela. Protože tento objekt je v centru Nebeské Rybné, 
dali jsme si za cíl udělat vše pro jeho rekonstrukci. Na přelomu roku 2004 a 
2005 jsme bývalou školu koupili od města Rokytnice v O.h. za cca 550.000,- 
Kč. Rekonstrukce byla od první chvíle směřována opět k turistickému ruchu a 
v současné době objekt přestavujeme na ubytování. Vznikne zde asi kapacita 
25 lůžek v apartmánech se sociálním zařízením a kuchyňským koutem. Touto 
opravou vznikne v Nebeské Rybné kvalitní ubytovací kapacita. Dokončení sta-
vebních prací by se mělo podařit do konce letošního roku.
Jaké jsou vaše další plány v Nebeské Rybné?
Myslíme také na aktivní využití volného času. Nabízíme půjčování horských 
kol. Protože máme velký zájem na rozvoji Nebeské Rybné, ubytování je pouze 
jednou ze zamýšlených aktivit. V celkovém řešení myslíme také na výstavbu 
tenisového kurtu, menší bazén pro ubytované a návštěvníky a na pozemku za 
kostelem budujeme golfové hřiště – tréninkové. Zde by si každý mohl vyzkou-
šet začátky golfu na odpališti a počítáme asi s pěti jamkami, aby i místní a 
okolní veřejnost okusila tento dnes moderní sport.
z Suplujete nějaké služby za město Rokytnice v O.h.?
V Nebeské Rybné jsme jediný podnik a tak vykonáváme zimní údržbu. Samot-
ní zaměstnanci většinou bydlí v Nebeské Rybné a tak i oni mají veliký zájem na 
tom, aby jejich nejbližší okolí bylo v dobrém stavu. Příkladem může být to, že 
když jsme koupili objekt bývalé školy, tak jsme svolali brigádu na úklid okol-
ních pozemků. Přišli prakticky všichni a práce, která by nám vlastními silami 
trvala asi týden, byla za sobotní dopoledne hotova. Když to řeknu nadneseně, 
tak místní se svými problémy hodně chodí k nám, ať je to od odvozu dřeva až 
po to, že vozíme obědy a pokud někdo potřebuje na nákup či k doktorovi do 
Rokytnice, tak ho při jakékoli cestě svezeme. Takto to prostě musí fungovat a 
my pro to chceme i nadále dělat maximum. V samotné Nebeské Rybné je proti 
Rokytnici složitější život. Není zde obchod, restaurace je prakticky otevřena 
pouze o víkendech...
z Co volný čas obyvatel Nebeské Rybné?

Práce je věc jedna a volný čas obyvatel věc druhá. V loňském roce přišlo vede-
ní města Rokytnice s návrhem uspořádat o prázdninových svátcích koncert 
v místním kostele. Z vlastních prostředků jsme uklidili okolí kostela a musím 
říci, že jsem nemusel nikoho k této práci přemlouvat, každý to vzal jako samo-
zřejmost a okolí kostela dnes je, myslím, ve velmi dobrém stavu. Samozřejmě 
tento prostor budeme i nadále udržovat v rámci našich prací.
z Samotný koncert měl v režii vlastně „chalupář“ Martin Strejc. Jaký byl 
ohlas na tento koncert?
Velice pozitivní. Už jenom počet posluchačů byl pro mě překvapující. Na to,  
že to byla na Rybné první akce tohoto druhu, je vidět pozitivum, že kultura k 
životu patří. Jelikož je v plánu pravidelně  na sváteční dny o prázdninách pořá-
dat tento koncert, my ho budeme samozřejmě podporovat. Pokud se vrátím k 
samotnému koncertu tak nejen, že byli lidé spokojeni s umělci, ale všimli si 
také, jak se změnilo okolí kostela, což je pro nás určitě dobrá vizitka.
z Centrum obce se v poslední době hodně zlepšilo?
Dalším místem, které se v centru upravuje, je hřbitov. Prakticky z místa, které 
bylo nepopsatelně zarostlé, vzniká jakási historická dominanta centra Nebeské 
Rybné. Velké poděkování patří především paní Kotkové za to, jak hřbitov dnes 
vypadá. Pokud porovnám situaci před deseti lety a dnes, tak centrum  Nebeské 
Rybné je už upravené a určitě osloví kdejakého turistu či návštěvníka.
z Co loňské volby do zastupitelstva města Rokytnice? 
V loni jsem kandidoval do zastupitelstva města Rokytnice v O.h. Ve volbách 
jsem uspěl. Už před zvolením jsem deklaroval to, že pokud budu v zastupitel-
stvu, budu hájit a podporovat zájmy na Nebeské Rybné. Vykonávám práci jak 
pro Nebeskou Rybnou, tak vyřizuji i  ostatní záležitosti města, které jsou spo-
jené s funkcí místostarosty. Když k tomu přidám práci předsedy fotbalového 
oddílu 1.FC Rokytnice, tak mých činností je opravdu dost. Všechny tyto aktivy 
se snažím dělat naplno. Velký dík patří mé velice tolerantní manželce a díky 
její podpoře, vše zvládám.
z Jaké cíle máš jako předseda fotbalového oddílu?
To je hodně obsáhlá odpověď. Když začnu u areálu, tak samozřejmě všechno 
stárne a ne jinak tomu je i u nás. V plánu máme stavbu nových kabin. V loň-
ském roce jsme zažádali o dotaci přes Ministerstvo školství a tělovýchovy. 
Podle posledních zpráv jsme neuspěli, ale určitě to nezabalíme a budeme se 
pokoušet se žádostí dále. 
Co se hodně zlepšilo, je stav hracích ploch. Dříve jsme tu měli jedno škváro-
vé hřiště a to sloužilo pro všechny věkové kategorie. Dnes díky lidem v klu-
bu máme dvě kvalitní travnaté plochy a to je na velikost našeho města určitě 
vynikající. Samozřejmě prioritou našeho klubu je práce s mládeží, která se v 
posledním roce hodně zlepšila a naplňuje naše představy a vidím v tom určitě 
budoucnost našeho klubu. Bohužel se také potýkám s tím, že někteří lidé pou-
kazují na to, že 1.FC dostává z městského rozpočtu největší fi nanční částku na 
podporu činnosti mládeže a fi nancuje z toho činnost dospělých  a další aktivity. 
Tak mohu všem s určitostí říci, že veškeré fi nance z dotace města pro mládež 
jdou pouze na činnost mládeže!!
z Kdy se dočkáme v Rokytnici v O.h. Krajské soutěže dospělých?
V letošní sezoně jsme na třetím místě okresního přeboru a určitě není naším 
cílem, rvát se za každou cenu o postup do I.B třídy. Na druhou stranu kádr 
mužů je mladý, a tak výhledově můžeme za dva tři roky pomýšlet na vyšší sou-
těž, pokud kluci budou nadále hrát spolu a připojí se trochu toho sportovního 
štěstíčka.                                              Děkuji za rozhovor – Miroslav Rücker



LYŽAŘSKÝ VÝCVIK

  V tradičních školních osnovách byl lyžařský výcvik žáků základních škol 
zařazován vždy v sedmém ročníku. Rokytnická škola se  při tvoření vlast-
ního školního vzdělávacího programu rozhodla tento kurz zachovat a navíc 
rozšířit výuku lyžování i ve čtvrtém ročníku. Děti tak budou ve čtvrté třídě 
absolvovat výuku základů sjezdového lyžování, které bude v sedmém roč-
níku zdokonalováno. V „sedmičce“ by také žáky v budoucnu mělo čekat 
běžecké lyžování a snowboarding.
 V loňském školním roce se výcvik kvůli špatným sněhovým podmínkám  
neuskutečnil, proto se letos lyžovat vydali i žáci osmého ročníku. A tak se 
v tomto roce lyžařského výcviku účastnilo 75 žáků naší školy.
Počasí nebylo sice úplně ideální, ale díky dobře upravenému svahu na 
Faráku byly metodické cíle splněny a kurzy proběhly k všeobecné spoko-
jenosti.                                                                                            Z.Dušek

  V sedmé třídě základní školy jsme měli mít lyžařský výcvik. Ale při nedo-
statku sněhu jsme mohli jet tak akorát do Alp nebo Himalájí. O rok později 
nám to vyšlo přesně. Sněhu napadlo asi tak pět centimetrů, ale naštěstí byly 
skoro dva stupně pod nulou, tak na Faráku spustili všechna děla, no ono 
tam je vlastně jenom jedno, ale to je jedno.
  První den to vypadalo docela tragicky, protože polovina dětí si neuměla 
obout lyžáky a nasadit lyže. Po, zdálo se dlouhém proslovu, ti co měli lyže, 
dostali jízdenku a čekali na ty ostatní. Byli jsme rozděleni do čtyř družstev. 
Čtvrtý tým měl na starost náš pan ředitel. Třetí skupinu měla učit paní uči-
telka Koďousková a s dvojkou byla paní učitelka Syrovátková. Nás, coby 
jedničku měl pan Miroslav Rűcker. 
  Zahájení lyžáku bylo docela normální až na ty, co nemohli vyjet vlek. 
Začali jsme rozcvičkou a pak zatočit a nejezdit šusem rovně z kopce dolů. 
Na druhý den si na nás připravili různé styly. Jízdy, které jsme procvičovali 
skoro do konce lyžáku, a které většinu z nás vůbec nebavily. 
Třetí den to bylo skoro stejné, až na to, že to bylo čím dál tím víc složitější. 
Ve čtvrtek dopoledne jsme se dohodli, že půjdeme na běžky. Polovina byla 
pro a polovina proti. Tak jsme se rozdělili do dvou družstev. Jedna polo-
vina jela na běžkách na Haničku a ta druhá zůstala na Faráku. Já a mí tři 
kamarádi jsme jeli vepředu a všechny holky se snažily běžet, ale my jsme 
byli asi 500 metrů od nich. Pokaždé se zdaleka z mlhy ozvalo: „Počkejte 
na nás!“ Než nás dohonily, alespoň na 100 metrů  jsme se vydali dál. Když 
jsme dobyli Haničku, posadili jsme se a vypili zbývající čaj. 
  Asi tak za 10 minut skupina nás čtyř kluků se vydala na cestu zpátky. Pod 
lesem asi v polovině cesty  jsme na ně zase čtvrt hodiny čekali. Za vrácení 
se v pořádku na Farák nás čekala krutá odměna-sjížďka na běžkách dolů 
z kopce. Já kdybych se viděl, tak se zblázním smíchy. Ze svahu dolů jsem 
spadl asi jenom čtyřikrát a to je co říct! Na pátek jsme se všichni těšili 
nejvíce. Celý den jsme si dělali co chtěli. Já jsem šel na skokánek, ale 
zanedlouho mě to přestalo bavit. 
  Tenhle lyžák je fakt nejlepší, co jsme kdy mohli mít, ale bylo by lepší, 
kdybychom jeli alespoň na Říčky. Ale lyžák pro nás ještě neskončil. 30.1. 
nás čeká ještě sportovní den. To bude leda obří slalom. Ale řeknu vám, že 
na tenhle lyžák nikdy v životě nezapomenu.        fv 8.A
pozn. red.: nudili jsme se, nic nás nebavilo, ale bylo to super.....

MŮJ LYŽAŘSKÝ KURZ

Soubor lidových staveb Vysočina
program 2008

VESELÝ KOPEC
26. dubna  

BEZ PRÁCE NEJSOU KOLÁČE  
Zahájení návštěvnické sezóny, ukázky zpracování a využití 

obilí, ukázky pečení tradičního pečiva,
od 10 do 15 hodin.

24. května 
ZLATÁ BRÁNA OTEVŘENÁ …. 

Ukázky tradičních dětských her a hraček s přímou účastí všech 
návštěvníků, od 9 do 16 hodin.

Školní zpravodaj Kurýr(ek)



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

JAK JSEM SE NAUČIL LYŽOVAT

Z PĚČÍNSKÉ ŠKOL(ičk)Y

OPĚT NA LEDĚ

  Již potřetí se účastní žáci pěčínské základní školy bruslařského 
kurzu na zimním stadionu v Rychnově nad Kněžnou. Výuku brus-
lení vede p.ing.Anna Tichá. V těchto sedmi lekcích bruslení svých 
svěřenců pouze zdokonaluje, protože všechny děti již z předchozích 
kurzů umí bruslit. Za to také patří dík pěčínským rodičům, protože 
ti výuku na ledě podporují a účast dětí v kurzu je stoprocentní.                                                                                       
                                                                                                duš

ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ 

ŠKOLY V ROKYTNICIŠKOLY V ROKYTNICI

TANČÍME PRO RADOST

Radost a úsměv dětí je vítaným povzbuzením pro náš uspěchaný 
svět dospělých. Proto děti chystají pro obyvatele Rokytnice malinké 
vystoupení, které bude zahajovat ples 22.2. Pro děti je pohyb a tím 
i tanec, tím nejpřirozenějším způsobem vyjádření radosti ze života. 
Proto se všichni do nácviku vrhli „po hlavě“. 
Celé vystoupení je písničkové vyprávění s pohádkovým obsahem. 
Dnes zaslechnete zaručeně ze všech domácností „školkových dětí“ 
„že…perníková chaloupka je v lese ukrytá, nemusí ti to být vůbec 
líto…“. Děti si neustále písničky zpívají, ale i napodobují pohybem. 
Prozatím cvičí celá školka ( a to doslova), taneční mánie se nevyhla 
nikomu z personálu. Zatím cvičí a radují se všichni, ale bude muset 
dojít k mírné redukaci počtu dětí, ani Klub není nafukovací. A hlav-
ně, přeci jen by někteří prťouskové zapomněli tančit při pohledu na 
tolik „princezen“ v plesových šatech.
A tak proběhne jedno malé vystoupení, formou generálky, pro jaké-
koliv návštěvníky a jako reprezentace mateřské školy vystoupí tro-
chu menší počet malých tanečníků. Motivující je také zpráva, že 
výtěžek získaný z tomboly připadne dětem do MŠ na vybavení dět-
ského hřiště. A tak mamky a taťkové, vemte všechny kamarády a 
známé a přijďte se pobavit.
Školkové předtančení - to tu ještě nebylo!      Vaše školička, GallV

Od 5 let jsem lyžovat uměl. V 6 
letech jsem to zapomněl, protože 
jsem v létě myslel na samé hlou-
posti. Když jsem to neuměl, tak 
mě to nebavilo a tak jsem raději 
hrál hry na počítači. Hry už jsem 
nehrál, protože jsem je všechny 
našel na internetu. Hrál jsem od 
rána do večera, ale večer přišel 
tatínek a ten mě vyhnal, až jsem 
zčervenal. V 7 letech jsem trčel 
doma. A až mě bylo osm, tak 
jsem to vyzkoušel. Nejdřív jsem 
jel s taťkou. Brácha si vzal snow-
board. Pořád padal a já  mu říkal: 

„Jedem, ne?“ A já zase padal na 
lanovce. A brácha zase říkal: 
„Nějak ti to nejde!“ A já říkal: 
„Ty z toho kopce jezdíš jak bul-
dozer!“ A brácha říkal: „ Ty jezdíš 
jak auto bez koleček!“ A tak jsme 
se na sebe rozzlobili, brácha na 
mě a já na bráchu. Pak jsem jel s 
maminkou a znovu jsem to vyšla-
pal.  Maminka mě chtěla vzít na 
vlek, ale já se bál, že spadnu a řekl 
jsem jí, že mě bolí záda. Nakonec 
mě tam maminka přinutila a šlo 
mi to. A od té doby budu jezdit na 
vleku.                                av 8let

RYCHNOV – V začátku letošního roku oslav 750 let Rychnova 
nad Kněžnou se uskuteční řada zajímavých akcí. 
  Rychnovská základní umělecká škola uspořádá soutěž Múzy 
2008 (28.- 31.1.), v prostorách městského úřadu se uskuteč-
ní výstava „Rychnov nad Kněžnou očima žáků“ (leden-únor), 
Déčko uspořádá ve Společenském centru Velký dětský karneval 
(20.1.) a od ledna do března bude probíhat Zimní turnaj v kopa-
né.
  Z únorových událostí upozorňujeme předně na Den otevřených 
dveří v zrekonstruovaném rychnovském Pelclově divadle, který 
zakončí slavnostní ohňostroj v zámeckém parku (1.2.), a pak na 
kulturní událost – společný koncert Hradišťanu s Jurou Pavlicou a 
rychnovským dětským sborem Carminou. Další akce včas zveřej-
níme.                                                                                   ba

ZAČÍNÁ ROK OSLAV



Z HISTORIE DALŠÍCH 

PODORLICKÝCH LOKÁLEK
Opočno - Dobruška II. díl

Vlaky, které od července 1875 projížděly ve vzdálenosti 6km od 
Dobrušky, utvrzovaly přesvědčení o výhodnosti železnic pro roz-
květ chudého západního podhůří Orlických hor. 
Věřilo se, že dráze vedení v této oblasti postačí k prospěchu 
několik cukrovarů.
Domněnku proměnila z víry v renesanci cukrovarnické výroby, 
otřesené krizí roku 1873.
Jenže ke zlepšení nedocházelo, a tak stagnace odrazovala sou-
kromé železniční společnosti od stavby přívodních drah pro cuk-
rovary.
Blížila se naopak doba, v níž se musely cukrovary starat o 
výstavbu řepařských tratí samy. 
Proto ani nepřekvapuje , nacházíme-li v aktech společnosti 
StEG z podnětu knížete Colloreda – Mansfelda  …… (tajenka 
doplňovačky), spojující mezi Solnicí a Smiřicemi sídla panských 
velkostatků  s místy už provozovaných, nebo uvažovaných cuk-
rovarů.

Významné osobnosti našeho regionu
79 . díl

  Ornitolog, rodák z Bedřichovky u Orlického Záhoří …(viz tajenka) 
se narodil 2.2.1877. Po maturitě na rychnovském gymnáziu byl krát-
kou dobu studentem právnické fakulty v Praze. Nechal se aktivovat a 
na vojnu nastoupil jako jednoroční dobrovolník. Po návratu působil 
většinu života na Moravě. V roce 1949 se přestěhoval do Rychnova n. 
Kn. Láska k přírodě ho provázela celý život. Založil si herbář, sbíral 
brouky a motýly a patřil k první generaci čs.ornitologů. Výsledkem 
jeho ornitologické práce je jeho velká sbírka ptáků, která je instalo-
vána v prostorách ředitelství rychnovského muzea  (bývalá kasárna). 
Začátkem února si připomeneme 131.výročí jeho narození.

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA
VODOROVNĚ :
 A: Pytlácké nástrahy, značka rakouských motocyklů
 B: Primitivní papírovina, svatební květina
 C: Dívčí jméno, nižší šlechtický titul 
 D: Brko, společenský večer 
E: DRUHÝ DÍL TAJENKY 
 F: Dopravní prostředek, značka cukrovinek 
 G: Karabáč, americké mužské jméno 
 H: Bývalá měnová jednotka Itálie, škrabka u pluhu 
 I: Himalájská horská skupina, Armádní tělovýchovný klub(zkr.)
SVISLE :
 1.Svazek slámy, zastarale balík
 2: Kloudně, sovětské kosmické těleso 
 3: Soustava přístrojů 
 4: Značka kosmetiky,úslužnost 
5: PRVNÍ DÍL TAJENKY, Autonomní oblast (zkr.) 
 6: Druh sportovce 
 7: Palice na tlučení, smlouva 
8: Rejnok, osahávání

Vladimír Čihák 

Znění tajenky v tomto čísle na str.18

Střídavá pětimístná doplňovačka 
(tajenku tvoří prostřední 

písmena třípísmenných shluků)

C1: Předmět soudního jednání
B2: Šlépěj 
B3: Zajímavý vymyšlený příběh
C4: Kaprovitá ryba
C5: Peněžitá záruka u soudu
A6: Drncání
B7: Tkalcovské stroje 
C8: Zánět sliznice 
B9: Turistická přístřeší
B10: Manžel tety
A11: Ostré okraje
A12: Févalův román
A13: Dílo Dostojevského 
B14: Začátek závodu 
B15: Články
A16: Středověká sídla
B17: Německy hvězda 
C18: Naše populární skupina 
B19: Pentle
C20: Stepní tráva (vousy svatého Ivana ) 

Pomůcka (abecední seznam třípísmenných shluků) : 
ÁČI, ADY, ANY,ANY, ART, ATI, AVY, BÁČ, BÁT, ERN, KOT, OPA, 
ORY, RAS, RÝC, TAR, UHA, UCE, UZA, VYL.
                                                                                             Lank Stanislav

Znění tajenky v tomto čísle na str..18



OSMIČKY SLAVNÉ A NESLAVNÉ
  Tak nám začal rok 2008. Další z letopočtů končící osmičkou. Jak mnozí 
víme, tyto roky obzvláště se vyznačovaly různými převratnými událost-
mi více či méně příjemnými. Nahlédněme tedy  do historie naší země a 
zopakujme si alespoň ty nejslavnější „osmičkové“ roky i to, co Čechům 
přinesly.
  Podíváme-li se do dávné historie, zjistíme , že např. v roce 1158 se stal 
Vladislav II. druhým českým králem (ten první byl Vratislav II.). V roce 
1278 se odehrála bitva na Moravském poli, kde našel smrt další z čes-
kých králů Přemysl Otakar II., zvaný „král železný a zlatý“ nebo též „král 
rytíř“. Další slavný rok byl rok 1348, kdy král a císař Karel IV. založil  
pražskou univerzitu a Nové Město pražské. Roku 1458 byl českým krá-
lem zvolen „husitský král“ Jiří z Poděbrad. Rok 1618 se stal slavným  
díky takzvané pražské defenestraci, tedy svržení katolických  královských 
úředníků Bořity a Slavaty  z oken pražského hradu (letěl prý i jejich písař, 
ale přežili, jelikož skončili v příkopu s hradními odpadky). Konfl ikt mezi 
českými nekatolickými stavy a katolickými Habsburky pak přerostl ve 
velké evropské střetnutí zvané třicetiletá válka. Trvala od roku 1618 do 
roku 1648.
  V roce 1818 bylo v Praze založeno českými šlechtici Vlastenecké muze-
um, které nyní známe jako Národní muzeum. 
  Velmi významným rokem byl rok 1848, kdy probíhaly revoluce ve vět-
šině evropských zemí a také tedy v Čechách. Šlo o přiznání základních 
občanských požadavků (shromažďovací právo, zrušení roboty, svoboda 
tisku a vyznání, atd.). Povstání však skončilo porážkou. Ve stejném roce 
nastoupil na trůn František Josef I.
  Po pádu absolutismu v 19.století došlo k probuzení skrytých sil Čechů 
jak v oblasti politické, tak i kulturní. Důležité a nezapomenutelné je datum 
16.5.1868. Národ sobě položil základní kámen Národního divadla v Pra-
ze.
  A je tu dvacáté století a rok 1918. Čechům se nelíbí být nadále součástí 
habsburské říše. Velkou roli zde sehrál Tomáš Garrigue Masaryk, který 
prosazuje vznik samostatného československého státu. V říjnu 1918 došlo 
k prohlášení československé nezávislosti Washingtonskou deklarací. 
Martinskou deklarací pak se přihlásili Slováci ke společnému státu Če-
chů a Slováků. Skončila 1. světová válka. Rozpadá se rakousko-uherská 
monarchie. V listopadu 1918 se prezidentem samostatného Českosloven-
ska stává T. G. Masaryk.
  Rok 1928 byl vcelku poklidný. Československo je politicky i hospodář-
sky stabilizovaný stát. To rok 1938 rozhodně poklidným nebyl. Preziden-

tem je po T.G. Masarykovi Eduard Beneš, který je pod tlakem Sudeto-
německé strany (vedené K. Henleinem) a je spolu s dalšími představiteli 
nucen přijmout závěry Mnichovské dohody 29.9. 1938. Tu uzavřel Hitler 
spolu s Chamberlainem (VB), Daladierem (Francie) a Mussolinim (Itálie) 
bez účasti Československa (odtud známé „o nás bez nás“). A tak jsme 
podstoupili naše pohraničí Německu. Těšínsko pak Polsku a část Sloven-
ska přišla Maďarsku. Nic nám nebyla platná mobilizace armády a obsaze-
ní kvalitního pohraničního opevnění připraveného bránit zemi (taky naše 
Hanička). E.Beneš podal demisi a na jeho místo nastoupil Emil Hácha. A 
to byl již jen krůček k počátku druhé světové války.
  Uběhlo dalších deset let a je tu rok 1948. Prezident E. Beneš, který se 
vrátil po válce zpět do své funkce, přijal demisi vlády a do čela nové byl 
zvolen komunistický předák Klement Gottwald.  A tak se na 41 let chopila 
moci Komunistická strana Československa.
  Rok 1958 snad ničím moc nevynikal. Jen bylo jisté, že i po smrti Got-
twalda a Stalina bude nadále budován socialismus. Byl schválen zákon o 
druhé pětiletce (= pětileté plány KSČ o hospodaření Československa).
  Rok 1968 začíná takzvaným Pražským jarem. Do čela KSČ je zvolen 
Alexander Dubček, prezidentem se stává Ludvík Svoboda. Vzniká model 
tzv. socialismu s lidskou tváří, kdy mělo dojít k mnoha reformám v oblas-
ti politické i hospodářské. Vše ale skončilo 21.8., kdy náš stát obsadily 
armády pěti zemí Varšavské smlouvy. Návrat k předreformním poměrům 
provázelo velké rozčarování a zklamání obyvatel naší země.
  Zdánlivě klidné vody vlády Gustáva Husáka v roce 1978 čeřily protesty 
Charty 77, která prosazovala lidská práva a taky za to byla režimem řádně 
potlačována.
  Rok 1988 se silou dvou osmiček asi nadechoval k velkým událostem, 
které přinesl rok následující. 
  Blíží se konec tisíciletí a s ním přišel rok 1998. Pánové by mi jistě neod-
pustili, kdybych nevzpomněla událost vskutku velikou. Zimní olympijské 
hry v japonském Naganu a spanilá jízda našich hokejistů, kteří vybojovali 
zlatou medaili. V jejich stínu se neztratila ani Kateřina Neumannová na 
běžecké stopě. A český národ byl zase jednou zcela jednotný a zcela hrdý. 
Alespoň na chvíli.
  Propluli jsme tedy dlouhou historií až k dnešním dnům. Je tu náš rok 
2008, respektive jeho úplný začátek. Jídlo, energie i benzín jsou dražší, u 
doktorů a v lékárně platíme. Nu což. A tak vzpomenu alespoň jednu letošní 
událost, která snad každého celkem mile překvapila a hlavně nikomu neu-
blížila. Oženil se nám Karel Gott.                                                             vj

  Na základě nesplnění usnesení o vrácení osmi nekomunistických obvodních velitelů SNB zpět do funk-
ce, neviděli představitelé demokratických stran jinou možnost, než podat demisi. Předpokládali, že po 
jejich odchodu nebude kabinet schopen pracovat a že prezident situaci vyřeší odvoláním K. Gottwalda. 
Pro myšlenku demise se jim však nepodařilo získat vedení sociálně demokratické strany, ani Jana Masa-
ryka a Ludvíka Svobodu.  V důsledku toho odešlo ze šestadvacetičlenné vlády jen 12 ministrů. Gottwald 
mohl argumentovat, že kabinet není třeba odvolat, že stačí za odvolané ministry najít náhradu. KSČ byla 
schopna tuto situaci řešit. Již od r.1945 se připravovala na převzetí moci v zemi. Již v r. 1946 měla více 
než milion členů, její členové zaujímali vedoucí místa ve všech důležitých institucích, mohli se opírat o 
autoritu SSSR. Komunisté navíc opakovali, že u nás nechtějí zavádět sovětský režim, že chtějí socialismu 
dosáhnout vlastní cestou při respektování demokracie. Neváhali však moc převzít násilím. Komunisté 
vzniklé situace vyřešili, Gottwald prezidenta požádal o přijetí demise, neboť byl schopen odstoupivší 
ministry nahradit jinými členy nekomunistických stran (jen on a jeho nejbližší věděli, že jde o dlouholeté 
spolupracovníky KSČ). Demokratické síly teprve nyní pochopily, jaké nebezpečí Československu hrozí. 
Jejich jedinou nadějí se stal prezident Beneš, který by demisi nepřijal. Komunisté však začali vyvíjet 
soustředěný tlak, aby dosáhli svého. Do ulic vyslali oddíly policie, která byla skoro úplně v jejich rukou, 
nekomunističtí politikové byli pod soustavným dohledem. Dne 22.2.se konal sjezd závodních rad, který 
žádal, aby prezident demisi přijal, 24.2 na podporu tohoto požadavku se konala v celé zemi generální stáv-
ka. Československý rozhlas vysílal jen stanoviska a pokyny KSČ, noviny demokratických stran nebyly 
vytištěny.. Komunisté vyslali do ulic Lidové milice, které měly zastrašit jejich odpůrce. Současně zaklá-
dali akční výbory Národní fronty, jež se staly nástrojem mocenského převratu. Ty začaly z úřadů, podniků 
a vysokých škol vyhazovat nepohodlné osoby a na jejich místa dosazovaly ty, kdo byli ochotni podporovat 
politiku KSČ.  Když 25.2.1948  prezident Beneš demisi přijal a jmenoval novou vládu tvořenou komunisty 
a jejich posluhovači, byl již politický převrat v zemi dokončen. KSČ bezpečně ovládla všechny mocenské 
nástroje a začala budovat totalitní systém, který vydržel více než 40 let.                                             pa

ÚNOR 1948



V Pěčíně se v měsíci březnu 2008 
uskuteční 

PLES 
HASIČŮ
Přesný termín plesu 
naleznete na plakátech.

Z obcí * Z obcí * Z obcí * Z obcí *  Z obcí * Z obcí * Z obcí * Z obcí *  

PĚČÍN BARTOŠOVICE
z Po úspěšném prosincovém Vánočním posezení U Rykrů, uspořádali 
aktivní členové pěčínské TJ Sokol v lednu Sokolský ples. Nápadité před-
tančení a celková atmosféra byla neméně úspěšná.
z Společenský život v obci ještě obohatí Ples hasičů, Maškarní bál a 
nezbytný Dětský maškarní ples.
z Poněkud neobvyklé lednové počasí zhatilo závod Mistrovství ČR 
v motoskjöringu, na který se pořadatelsky připravovali pěčínští hasiči.
z Všichni se už těší na jaro (zvlášť rekreační sportovci všech věkových 
kategorií), aby řádně vytížili nový sportovní areál před obecním úřadem.

PĚČÍNSKÝ SOKOLSKÝ PLES ANEB 

„CO CVRLIKALI VRABCI“
V pátek 18.ledna 2008 se v pěčínském sále U Rykrů konal Sokolský 
ples. Přestože jsem na něm chyběla, byla jsem požádána o krátký článek 
do Horského kurýra. Takže píši „z doslechu“.
� na ples přišla necelá stovka platících diváků a to je prý na Pěčín 
málo
� hudba Relax Náchod složená ze dvou muzikantů prý nadělala „rámu-
su“ jako celý orchestr
� guláš Dany Stejskalové prý neměl chybu
� že se prý nejvíc pilo jablíčko, zelená, rum, slivovice, vodka, fernet, 
pivo, víno, vaječný koňak ... 
� taneční skupina Horské myši po 50 letech byla se svým vystoupením 
tak úspěšná, že prý televize NOVA přemýšlí o jejím angažmá na svém 
plese v Praze
� že se prý nikdo nepopral, i když zlí jazykové tvrdí, že k tomu byl 
jen krůček
� výherce, který vyhrál v tombole modrý ručník prý neunesl tak hod-
notnou výhru a ručník zahodil před bytovkami 
� poslední návštěvníci plesu prý odcházeli domů o půl šesté, tedy styď-
te se, stále za tmy   

  Jeden ze čtyř adventních kon-
certů, pořádaných Sdružením 
Neratov se konal v bartošovickém 
barokním kostele sv.Máří Magda-
lény. Vystoupil Dětský pěvecký 
sbor z Jablonného nad Orlicí.
  Poprvé v historii, alespoň té 
novodobé, měly Bartošovice roz-
svícený vánoční strom na veřej-
ném prostranství uprostřed obce, 
který krásně osvětloval i průčelí 
kostela. Při příležitosti rozsvěce-
ní stromu byli občané pozváni na 
posezení s občerstvením. Pořádala 
Obec Bartošovice a hasiči.
  Na Štědrý den 24.12. mohla 
veřejnost navštívit kostel sv. Máří 
Magdalény a vyslechnout koledy 
a písně v podání dětí Tylšových.

  21.12. jsme vstoupili do Schengenského prostoru se vší parádou otevře-
ním mostu přes Divokou Orlici. Most, který v 20. letech 20. století nahradil 
povodněmi zničený historický most, měl již odslouženo a tak se dočkal 
rekonstrukce. V minulém režimu byl uzavřen, jen občas mohli projet dře-
vaři nebo hasiči. V roce 1968 se po tomto mostě na naše území hrnuly 
sovětské tanky.
  15.1. byl zkolaudován a slavnostně otevřen a vysvěcen nově vybudovaný 
obchod smíšeným zbožím s občerstvením. Obchod se nachází v přízemí 
budovy Obecního úřadu. Investorem a majitelem je Obec Bartošovice, 
provozovatel Sdružení Neratov. Obchod v naší obci léta chyběl. Takže se 
blýská na lepší časy.                                                                  P.Zámečník

� Vánoční strom rozzářil cent-
rum Bartošovic

� Vstup do Schengenu v nevlídném počasí zpestřily děti z Polska hrou 
a zpěvem.

VELIKONOČNÍ JARMARK 

NA KOPEČKU
  Chráněné dílny na Kopečku v Bartošovicích v Orlických horách si Vás 
dovolují pozvat na Velikonoce na Kopečku, které se budou konat v sobotu 
15. března 2008 od 10 do 17 hodin.

  K vidění budou různá tradiční řemesla: kovář, brašnář, řezbář, kovotepec 
dále pak pletení košíků, výroba velikonočních vazeb… Prohlédnout si 
budete moci velikonoční kraslice, produkty keramické a tkalcovské dílny a 
ochutnat různá velikonoční jídla.

Srdečně Vás všichni z Kopečku zveme k návštěvě.



NOVÝ OBCHOD V BARTOŠOVICÍCH

  Nedlouho po vstupu České republiky do schengenského prostoru, kdy 
byl v Bartošovicích otevřen hraniční most do Polska i pro automobily, 
jsme se opět sešli, abychom slavnostně otevřeli nový obchod.
Slavnostní otevření se uskutečnilo  15.ledna t.r. 
  Sešli se zde zástupci a obyvatelé obce,  lidé z okolí a ze Sdružení 
Neratov. 
  Všichni si se zájmem prohlédli nově rekonstruované prostory. O 
rekonstrukci se zasloužila obec Bartošovice. Úklid a přípravu prostor 
pro slavnostní otevření zajistilo Sdružení Neratov, které bude tuto 
prodejnu i provozovat.
  Slavnosti se účastnil i pan kaplan Wieslaw Kalemba z farnosti Nera-
tov, který nové prostory posvětil.
  Pro účastníky bylo připraveno i malé občerstvení včetně již tradič-
ních neratovských koláčů.
  Teď už jen zbývá přivítat v obchodě nové kupující v pondělí 21.ledna 
2008.
  Všichni si přejeme, aby nový obchod dobře posloužil jak místním 
obyvatelům, tak i všem návštěvníkům a turistům. Prodejní doba je 
zatím stanovena takto:

PONDĚLÍ 7 - 12 13,30 - 16,30
ÚTERÝ 9 - 12 13,30 - 16,30
STŘEDA 7 - 12 13,30 - 16-30
ČTVRTEK 9 - 12 13,30 - 16,30
PÁTEK 7 - 12 13,30 - 16,30
SOBOTA 8 - 12    ZAVŘENO

MY TŘI KRÁLOVÉ JDEME 

K VÁM....

Ludvík Klimeš

Podle křesťanské tradice Tři králové, Kašpar, Melichar a Baltazar se 
přišli do Betléma poklonit právě narozenému Ježíši Kristu.
Bible, Matoušovou evangelium praví, že přišli mudrci z východu a 
přinesli cenné dary: zlato, myrhu a kadidlo. Písmena K+M+B, psaná 
6. ledna na veřeje domů mají i jiný význam, než jen iniciály králů: 
Christus mansionem benedicat – Kristus žehnej tomuto příbytku.
A již tradičně i letos spolu s třemi králi za doprovodu odpovědné 
dospělé osoby putovala i kasička Tříkrálové sbírky Charity Česká 
republika. Farní charita Neratov vyslala do terénu 7 skupinek krá-
lů, které za větrného a mrazivého počasí na cestě od domu k domu 
vybraly v Neratově, Bartošovicích, Rokytnici a Orlickém Záhoří 
s přilehlými osadami celkem 32.920,-. Dárci byli odměněni nápisem 
na dveřích, symbolickým cukříkem a kalendáříkem. Výtěžek je určen 
na podporu Půjčovny kompenzačních pomůcek pro handicapované 
v Letohradu. Všem „králům“ i jejich doprovodu, kteří v mrazivém 
počasí se zpěvem obcházeli vesnice a osady patří dík, jako i všem 
dárcům z řad občanů a rekreantů. Tříkrálové snažení završil koncert 
v obnoveném poutním kostele v Neratově. Členové pěveckých sborů 
z Litomyšle a Litomyšlský symfonický orchestr předvedli Rybovu 
mši, „Hej, mistře“ a skladby J.S.Bacha, A.Michny. G.F.Händela, 
W.A.Mozarta a dalších. O kvalitě těchto hudebních těles svědčil 
plný kostel posluchačů.                                               P.Záměčník

TŘI KRÁLOVÉ V NERATOVSKÉM TŘI KRÁLOVÉ V NERATOVSKÉM 

KOSTELEKOSTELE

  V neděli 6.1.2008 na Tři krále, kdy 
je též křesťanský svátek Zjevení Páně, 
v rokytnickém kostele Všech Svatých 
doprovodila liturgii při mši sv. kole-
dami a písněmi skupina „Jiná doba“. 
  Již tradičně tato skupina pod vede-
ním Marty Gregušové přispěla 
k důstojnému i veselému rozloučení 
vánoční doby. Mladá sbormistryně 
s Jinou dobou, ale i s chovankami 
ÚSP na Stříbrném vrchu je známá 
v celém okolí brilantně nacvičeným 
vystoupením.                                    
                                         P. Zámečník

Tříkrálové zpívání v Rokytnici



KRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V BARTOŠOVICÍCHKRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V BARTOŠOVICÍCH
Státní oslavy

K oslavě narozenin p. presidenta konána byla školní besídka s různými 
výstupy, rovněž tak oslaven státní svátek. 12. března byla přednáška se 
světelnými obrazy ze života pana presidenta a legií.
Práce žactva
Na jaře začíná se s úpravou školní zahrádky a dováží se z lesa písek na 
cestičky.

Půjčka práce
Pro velikou nezaměstnanost byla vypsána půjčka práce. Upisovali jednot-
livci a zdejší odbor Národní Jednoty Severočeské 2.000,-.

Veřejné poměry
Změna vlády v Německu přinesla obsazení hranic jejich údernými oddíly 
a zahražení cesty u mostu řetězem, na němž v noci visela červená lampa. 
Pro vpády lůtherovců obsazeny byly naše hranice zesílenými četnickými 
hlídkami, takže na zdejší stanici bylo 8 četníků.

Změna dozoru
Od 1. dubna byl dočasně pověřen dozorem na zdejší školu p.K.Šitavanc, 
inspektor menšinových škol národních v Olomouci, ale škola zůstala 
v dohlédacím okrese šumperském.

Školní výlet
Školní výlet konal se dne 23.VI. do Litic a Potštýna. Jelo se vlakem 
z Rokytnice,, mnozí žáci poprvé vlak viděli nebo jeli vlakem. Na zpáteč-
ní cestě prohlédli si v Žamberku výstavu českobratrských památek. 26. 
června byli v Klášterci na fi lmu „Za svobodu národa“. Zpět shlédli údolí 
Divoké Orlice. 

Konec roku
Školní rok skončil 28. června s 12 žáky, z nichž 4 půjdou do měšťanské 
školy. Při zápise konaném 28. a 30. června bylo zapsáno 10 žáků.

Prázdniny
Během prázdnin přihodila se tu neslýchaná věc. Otec dvou zdejších dětí 
žáků J.Zünčík zastřelil sebe a dceru zdejšího hostinského Mačáta. Příčinou 
toho byl následek jejich poměru. Po společném pohřbu byli pochováni na 
zdejším hřbitově. Počasí o prázdninách bylo dosti dobré, takže turisté hoj-
ně navštěvovali zdejší kraj.

Školní rok 1933 – 34
Začátek školního roku

Školní rok započal 1. září 1933. Počet dětí na začátku roku 10. Koncem 
roku přišel ještě jeden žák.Bylo tedy dětí 11, z toho 6 chlapců a 5 děvčat. 
Podle národnosti: 9 československé, 2 německé. Podle náboženství: 7 řím-
skokatolického a 4 českobratrského vyznání.

Učitelský sbor
Zůstal nezměněn.

Chladna
Podzim začal hezky. V noci z 8. na 9. byl první mráz a jinovatka. Chladna 
trvala, takže již 16. září se muselo ve třídě topit.

Doss´ Alto
V den 19. září bylo vzpomenutí výročí boje italské legie na Doss´Alto. Ve 
skříni byly vyloženy obrázky ze života italských legionářů.

Švec a Vašátko
Dne 1. září konal se slavný pohřeb plukovníka J.J.Švece a pplk. K.Vašátky, 
jejichž ostatky byly převezeny z Čeljabiwska.

Sníh
První sníh objevil se 27. října před 9. hodinou ranní, ale nezůstal ležet.

28. říjen
28. října pořádána byla oslava stát. svátku, při které žactvo vhodnými zpě-
vy a dramatizací znázorňovalo vypuknutí války, hlášení se a shromažďo-
vání legionářů, jejich noční rozvědky, při kterých zpěvem lákali z rakous-
kých zákopů věrné Čechy, jejichž boje, vítězství i smrt a konečně slavné 
uvítání. Správce školy v promluvě objasňoval to, co žáci naznačovali. Bylo 
vzpomenuto i deklarace Slovenské národní rady v Turčianském Svätém 
Martině.

Den spořivosti
31. října bylo promluveno o významu spořivosti. Výsledky žákovského 
střádání jeví se v částce 277,35 Kč, jež je uložena na vkladní knížce třídy. 
Při tom vysvětlil učitel význam Národní letecké půjčky.

Národní divadlo
18. listopadu bylo to 50 let od otevření Zlaté kapličky nad Vltavou, našeho 
Národního divadla. Nápis na jeho budově „Národ sobě“ hlásá obětavost a 
neúnavnou péči českého národa o důstojný stánek umění.

Pokračování příště.
P.Zámečník

  Na základě pozvání 1. náměstka hejtmana se uskutečnilo 5. února na Kraj-
ském úřadě Královéhradeckého kraje setkání zástupců Královéhradeckého 
kraje a okresu Kladsko / Powiatu Kłodzko/ na téma přípravy společných 
projektů v oblasti dopravy v období do roku 2013. Jednání se za českou stra-
nu zúčastnili náměstci hejtmana Helmut Dohnálek a Petr Kuřík, Czesław 
Kręcichwost, předseda polské části Euroregionu Glacensis, sekretáři obou 
částí Euroregionu Glacensis Jaroslav Štefek a Radosław Pietuch a dále 
zástupci kladského okresu, přednosta polského krajského úřadu a další 
odborníci v oblasti dopravy.
   Tématem jednání byly např. projekty, které propojí Broumovsko, Teplice 
nad Metují, Polici nad Metují, Olešnici v Orlických horách, Říčky v Orlic-
kých horách, Deštné v Orlických horách s partnerskými městy a obcemi na 
polské straně. Cílem těchto projektů je nejen zlepšení dopravní infrastruktu-
ry a propustnosti hranice, ale výrazná podpora rozvoji příhraničních území 
na obou stranách, a to ve všech oblastech. Po jednání Helmut Dohnálek uve-
dl: „S výsledkem jednání jsem spokojen, s polskou stranou jsme se dohodli 
a shodli na všech bodech, které jsme měli připraveny k jednání. Osobně to 
považuji za veliký úspěch a za zdárné pokračování v minulosti nastavených 
partnerských a přátelských vztahů. Toto mé vyjádření podpořil i pan Krę-
cichwost, předseda polské části Euroregionu Glacensis.“ Právě  Euroregion 
Glacensis byl na jednání pověřen koordinací přípravy projektů.
   Na jednání byly představeny připravované projektové záměry za českou 
i polskou stranu a byla dohodnuta společná koordinace těchto projektů pro 
jejich předložení do programů přeshraniční spolupráce, fi nancovaných 
z fondů EU. Obě strany se rovněž dohodly na přípravě a podpisu memo-
randa, které bude deklarovat společný zájem obou stran o realizaci těchto 
projektů. Za tímto účelem je ještě v únoru 2008 plánováno další setkání, 
které se uskuteční tentokrát v Polsku.

Česká a polská delegace se v Hradci Králové 

dohodla na zlepšení dopravní infrastruktury 

příhraničí Královéhradeckého kraje



INFORMACE SDH ROKYTNICE V O. H.

DOPRAVNÍ NEHODA

Textem i obrazem se ještě vracíme do minulého roku, kdy 28.12.2007 
kolem 19:20 hod. došlo v úseku mezi Rokytnicí a Kunvaldem k dopravní 
nehodě osobního vozidla Š100, jehož řidič nepřizpůsobil rychlost vozi-
dla svým schopnostem a stavu vozovky a čelně narazil do zábradlí mostu. 
Po příjezdu rokytnické jednotky na místo nehody již zde byla Policie ČR. 
Bylo zjištěno, že z vozidla uniká benzín a další provozní kapaliny a je 
zapnutý ventilátor. Hasiči provedli odpojení baterie a zabezpečili vozidlo 
proti požáru. Zároveň zabránili úniku kapalin do říčky Rokytenky pomocí 
sorbentů. Ošetřovat nebylo koho, jelikož cestující z vozidla vzali nohy na 
ramena (po cca hodině však byli Policií dopadeni). Nehodu si na místě 
převzala Dopravní Policie.                                                                  -P.B.-

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA

  V sobotu 26.1.2008 se v Hotelu Eduard konala Výroční valná hromada 
rokytnického SDH.
Na úvod přednesl zprávu velitel SDH pan Petr Fric. Zrekapituloval, že jed-
notka v uplynulém roce zasahovala u osmi požárů, pěti nehod a připsala si 
i osmnáct technických zásahů. Některé zásahy byly značně kuriózní, jako 
např. ten, kdy byli hasiči přivoláni na likvidaci včelího roje.
Po skončení zprávy o činnosti jednotky byly přečteny zprávy pokladní, 
revizní a zpráva o činnosti s mládeží.
Jedním z hostů na výroční schůzi byl i starosta Města Rokytnice v O.h. pan 
Petr Hudousek. V krátkém proslovu hasičům navrhl, že by bylo vhodné 
najít partnerský hasičský sbor v Polsku a pohovořil i o chystané přestavbě 
bývalé kotelny na hasičskou zbrojnici.
Součástí valné hromady bylo i ocenění jednotlivých hasičů za deset, dvacet 
a čtyřicet let u sboru.                                                         Text a foto JKO

POTRAVINY BLANKA 
NA NÁMĚSTÍ T.G.MASARYKA

Otevírací doba:
pondělí - pátek: 7.00 – 17.00
sobota: 7.00 – 12.00

Tel: 774 300 118, Blanka Hubená

                            Nabízíme: 
prodej potravin, kopečkové zmrzliny, 

přijímáme objednávky zákusků a dortů 
a maso do tašky

Jídelna Jídelna 
(bývalá Selka) Rokytnice v O.h.(bývalá Selka) Rokytnice v O.h.

Radka KlementováRadka Klementová
nabízí:

obědy - 47,-, bez polévky - 42,-
domácí oslavy

na objednávku: 
z Houskové knedlíky
z Bramborové knedlíky + špalíčky
z Buchty
z Buchtičky atd.

Těšíme se na Vaši návštěvu!

Tel: 494 595 174, mobil: 774 313 341

Dovolujeme si Vás pozvat 
v sobotu 16.2.2008 od 11.30 hod. 

na ZABÍJAČKOVÉ HODY do naší jídelny.

Na jídelníčku naleznete zabíjačkové pochoutky domácí 
výroby: jitrnice, tlačenku …

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU.



Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

z dobíjení telefonů přes terminál 
z kurzové sázení
z sazka, sportka ON-LINE 
z denní tisk z  upomínkové předměty 
z drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek 6 - 17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

 k nákupu!

ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

PRODEJNA BARVY - LAKYPRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733

z nabízí širší sortiment nátěrových hmot
   a ostatní materiál
¾ sádrokartonové desky KNAUF
¾ tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
¾ stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
¾ suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
¾ tmely, lepidla na veškeré povrchy
¾  barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
¾   malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
¾  barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
¾  antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
¾ fasádní barvy dle odstínu

TRAFIKA KUNC PETRTRAFIKA KUNC PETR
ROKYTNICEROKYTNICE v O. h. v O. h.

NABÍDKA  DVD NA MĚSÍC ÚNOR:

� PRODÁM ŠÉFA ZN. SPĚCHÁ
� AŽ DO DNA 
    (PARIS HILTON)
� VELKÉ DOBRODRUŽSTVÍ
� ŽHAVÉ NÁPADY

� NAPOLEON
� HIGHLANDER 5
� ĎÁBLŮV ĎÉŠŤ 
    (PEKLO PŘICHÁZÍ Z NEBES)
� ZÁHADA V GRAVES END

Dále nabízíme velký výběr krmení pro psy, kočky a další domácí 
mazlíčky! Speciální nabídka krmiva pro psy pro malá a velká 

plemena (Proplan), (Purina)

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI NAŠEHO REGIONU - 79. díl

KAREL PLACHETKA

Z HISTORIE NEJKRATŠÍ Z PODORLICKÝCH LOKÁLEK
OPOČNO – DOBRUŠKA - II. DÍL

Zpracovaný náčrt dráhy

? ?
24.2.2008

DIVADLO - OKURKA NEBO JAHODA

Žamberk, 16:00 hodin

Divišovo divadlo, Nádražní 39,

Žamberk, 564 01

Divadelní kroužek při Domu dětí 

a mládeže Animo Žamberk.

Pohádkový příběh o lásce.

Autor: Pavel Osuský, 

režie Mgr. Miloslav Bělohlávek

vstupné: 35,- Kč



SILVESTROVSKÝ SPORTOVNÍ SILVESTROVSKÝ SPORTOVNÍ 

PĚTIBOJ MANŽELSKÝCH DVOJICPĚTIBOJ MANŽELSKÝCH DVOJIC

V sobotu 29.prosince 2007 se ve sportovním areálu rokytnické 
základní školy konal Silvestrovský sportovní turnaj manželských 
dvojic, který pořádali vítězové minulého turnaje Luděk Bernard a 
Marcela Rykrová. Soutěžilo se v pěti disciplínách – ve volejbale, 
házené, florbalu, stolním tenise a badmintonu. Soutěžící byli roz-
děleni do párů opět podle vzorce muž-žena a hlavně „ ne můj- ne 

moje“. Ač vůbec o pořadí nešlo, nakonec se na stupni vítězů sešly 
dvojice J.Kánská-Z.Dušek na 3.místě, D.Saligrová-M.Greguš na 
2.místě a M.Rykrová -L.Bernard, vítězové turnaje.
Po příjemném podvečeru naplněném sportem a dobrou náladou, si 
mnozí z nás pochvalovali shozené první vánoční kilo.          

duš, foto L.Bernard

Dne 3.2.2008 se ve sportovní hale ZŠ Rokytnice v O.h. konal 
halový turnaj přípravek v sálové kopané. Turnaje se zúčastnilo 
šest mužstev. Po dopoledním zápolení vyhrálo mužstvo SK Hra-
dec Králové před FK Náchod – Deštné. Na třetím místě skončilo 
mužstvo 1.FC Rokytnice „A“. Čtvrtá příčka patří SK Solnici, 
pátá děvčatům z Unionu. Na posledním místě skončilo 1.FC 
Rokytnice „B“, kterou reprezentovali i hráči  mladších ročníků. 
Příští halový turnaj bude v naší hale 8.3.2008. Všechny přízniv-
ce kopané zveme na tuto podívanou.

HALOVÝ TURNAJ

RYCHNOV – Tradiční prosincová výstava betlémů v rychnov-
ském Společenském centru přilákala opět úctyhodný počet náv-
štěvníků.
  „Zatím to nemáme přesně spočítáno, ale střízlivý odhad je mezi 
dvanácti až třinácti tisíci lidí. Překvapil také zájem škol od dětí 
předškolních až po studenty, dokonce výstavu navštívily i školy 
z Hradce Králové a Pardubic. Byly tu i zájezdy dospělých, napří-
klad z Chlumce, z Jablonce. Zájem projevil i celostátní tisk. Podle 
diváků to byla jedna z nejhezčích výstav v historii, lákadlem byly 
samozřejmě betlémy z latinské Ameriky. Už hledáme koncepci na 
příští rok. Máme řadu nabídek od dalších sběratelů a chystáme 
také překvapení. Můžete se těšit,“ zhodnotil letošní ročník výstavy 
betlémů hlavní pořadatel Jan Tydlitát.                                      ba

BETLÉMY OPĚT BODOVALY

� Na snímku vidíte hráče 1.FC „A“ i „B“.
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

PLÁNOVANÉ AKCE 

V ORLICKÉM ZÁHOŘÍ
V sobotu dne 16. února 2008 odpoledne se uskuteční v Orlickém Záhoří v 
Pohostinství na návsi DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL pro děti 
z Orlického Záhoří. Pořadatelem akce je MŠ a ZŠ Orlické Záhoří. Více na 
stránkách obce Orlické Záhoří www.orlickezahori.eu.

V sobotu 1. března 2008 odpoledne pořádá Penzion Černá Voda 
MAŠKARNÍ KARNEVAL NA LYŽÍCH.
Sjezdovka se nachází naproti Penzionu. Občerstvení a parkování přímo u 
sjezdovky. Více na www.penzionek.cz – akce.

Zdravotní středisko Rokytnice v O.h., 
Sídliště 1.máje 457     

Poskytované služby:  
 � Ambulantní léčební a preventivní péče
 � Psychoterapeutická péče, pohovory
 � Krizová intervence
 � Poradenství v oblasti závislostí  
     /alkohol, drogy, nikotin /

Ordinační hodiny:  pátek 8.00 – 13.00 hodin
Kontakt: MUDr. Zita Hucková, 
email: zita.huckova@seznam.cz

tel. 603 513 069
ZAHÁJENÍ OD 1.2.2008

NOVĚ OTEVŘENÁ PSYCHIATRICKÁ 

AMBULANCE 
V ROKYTNICI V ORLICKÝCH HORÁCH

DOMA V ORLICKÝCH HORÁCH

Právě vyšlo první číslo novin pro milovníky Orlických hor, jejich přírody a 
lidí: Doma v ORLICKÝCH HORÁCH (Zima 2007 -2008) a ofi ciální Kata-
log certifi kovaných výrobků. Materiály jsou zdarma k dispozici ve všech 
Informačních centrech regionu a kanceláři MAS POHODA venkova.


